
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 23/2014 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 454/2014                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αποδοχή εισήγησης της Δ.Κ. Βέροιας για 
τη συγκρότηση ομάδας εθελοντικής 
εργασίας για τη δημιουργία μητρώου 
εθελοντών. 

 
Σήμερα 27 Οκτωβρίου του έτους 2014 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 

συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του 
Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 23/10/2014 γραπτή πρόσκληση του Αντιπροέδρου του Δ.Σ. που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών 
Κοινοτήτων και στον Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  39 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1) Α. Λαζαρίδης, 2) Θ. Αγγελίνας, 3) Χ. Κούτρας, 4) Τ. 
Χατζηαθανασίου, 5) Β. Παπαδόπουλος, 6)Α.Σιδηρόπουλος, 
7)Δ.Κουλουριώτης, 8)Δ.Τραπεζανλής, 9) Θ. Κορωνάς, 
10)Σ.Διαμάντης, 11)Γ.Σοφιανίδης, 12) Ν. Μωυσιάδης, 
13)Π.Τσαπαρόπουλος, 14) Β.Λυκοστράτης, 15)Ι.Χειμώνας, 
16)Λ.Ακριβόπουλος, 17)Σ.Ασλάνογλου, 18)Γ.Ορφανίδης, 
19)Ε.Ιακωβίδου, 20) Χ. Γαϊτάνου, 21) Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
22)Α.Σιακαβάρας, 23)Θ.Τέτος, 24)Κ.Καραπαναγιωτιδης, 
25)Ι.Κυρατλίδης, 26) Μ. Σουμελίδης, 27) Ν. Τσιαμήτρος, 
28)Ζ.Πατσίκας, 29) Α. Καγκελίδης, 30)Γ.Γουλτίδης, 
31)Ι.Παπαγιάννης, 32)Η.Τσιφλίδης, 33)Σ.Ελευθεριάδου, 
34)Ν.Μπέκης, 35)Π.Παπαδίνα, 36)Α.Αποστολόπουλος, 
37)Α.Μαρκούλης, 38)Σ.Στουγιάννος, 39)Γ.Μελιόπουλος. 

Γ. Κάκαρης, Μ. Παπαϊωάννου, 

                 Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               
Ε.Γκόγκα, Ν. Αγγέλου, Η. Μπατσαράς 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Χ.Κεχαΐδης, Σ.Κωτσιαντής, Ν.Γερούκης, Δ.Παπαπετρίδης, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. 
Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Γ.Λιλιόπουλος, Α. Πέτρου, Χ.Σταφυλίδου, Α. Κακαγιάννης, Ι.Σιδηρόπουλος, 
Κ.Πιστοφίδης, Α.Γκεκόπουλος, Σ.Λυκοστράτης, Ι.Καραγιάννης, Χ. Τσανασίδης, Ε.Μοτσιόπουλος, Π. 
Ποταμόπουλος, Α. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 
Σημείωση: 1)Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθε ο κ.Π.Τσαπαρόπουλος και αποχώρησε ο κ.Ζ.Πατσίκας. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 450/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ.Α.Λαζαρίδης και προσήλθε ο κ.Ζ.Πατσίκας. 
3)  Κατά τη διάρκεια των επί μέρους ψηφοφοριών της υπ’ αριθ. 451/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ.Σ.Ελευθεριάδου, 
Η.Τσιφλίδης, Ι.Παπαγιάννης, Λ.Ακριβόπουλος, Α.Καγκελίδης, Δ.Κουλουριώτης, Ν.Μπέκης, Μ.Σουμελίδης και επανήλθαν οι 
κ.κ. Λ.Ακριβόπουλος, Σ.Ελευθεριάδου, Μ.Σουμελίδης, Ν.Μπέκης. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 452/2014 απόφασης προσήλθε ο κ. Δ.Κουλουριώτης 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 453/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ.Τ.Χατζηαθανασίου. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 454/2014 απόφασης προσήλθε ο κ.Τ.Χατζηαθανασίου και αποχώρησαν οι κ.κ Ζ.Πατσίκας, 
Ε.Ιακωβίδου. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 456/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος, Ν.Μωυσιάδης, 
Κ.Καραπαναγιωτίδης, Ν.Τσιαμήτρος, Γ.Ορφανίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 457/2014 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Ζ.Πατσίκας 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 460/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ.Μ.Σουμελίδης 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 463/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Δ.Τραπεζανλής, Ν.Μωυσιάδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 464/2014 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν.Μωυσιάδης 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 465/2014 απόφασης προσήλθε ο κ. Δ.Τραπεζανλής και αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Σοφιανίδης, 
Λ.Ακριβόπουλος, Ν.Μπέκης. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 467/2014 απόφασης προσήλθε ο κ.Ν.Μπέκης 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 472/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Σ.Διαμάντης 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 473/2014 απόφασης προσήλθε ο κ. Σ.Διαμάντης 
 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 4ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη 
του συμβουλίου την αριθ. 119/2014 απόφαση της Δ.Κ. Βέροιας, με την οποία αυτή εισηγείται: 

1. Να προχωρήσει στη σύσταση Ομάδας Εθελοντικής Εργασίας. 
2. Να αποφασίσει για τη δημιουργία εθελοντικής ομάδας εργασίας.  
3. Να προβεί σε ανακοίνωση για την υποβολή αιτήσεων.  
4. Να συγκεντρώσει τις αιτήσεις ενδιαφερομένων στο Δήμο. 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Γκόγκα: Η Δ.Κ. Βέροιας, προτείνει στο Δ.Σ. να αποφασίσει τη δημιουργία ομάδας 

εθελοντικής εργασίας. Η Δημοτική εθελοντική αυτή ομάδα, θα προσφέρει εθελοντικά διαμέσου 
των μελών της, υπηρεσίες σε διάφορους τομείς όπως η κοινωνική αλληλεγγύη, η κοινωνική 
προστασία, η πολιτική προστασία, ο καθαρισμός κοινόχρηστων χώρων και γενικότερα η προστασία 
του περιβάλλοντος, ο πολιτισμός, ο τουρισμός και πολλά άλλα.  

Προτείνει να δημιουργηθεί μητρώο εθελοντών, να γίνει ανακοίνωση για την υποβολή 
αιτήσεων και να γίνει η υποβολή αιτήσεων ενδιαφερομένων στο Δήμο.  

Κορωνάς: Πρόεδρε, με αφορμή την απόφαση της Δ.Κ. Βέροιας να πω ότι θα γενικεύσουμε 
τη δράση αυτή, να επεκταθεί σε όλο το Δήμο Βέροιας και να γίνει ένα μητρώο εθελοντών που θα 
αφορά όλους τους δημότες του Δήμου. Υπάρχει από την υπηρεσία ανάλογη προεργασία, θα δοθούν 
στους προέδρους των Τοπικών και Δημοτικών Κοινοτήτων τα απαραίτητα έγγραφα τα οποία θα 
δίνουν στους υποψήφιους εθελοντές, θα υπάρχει μια συνεννόηση με την υπηρεσία τη δική μας.  

Να πω επίσης το εξής: Όπου υπάρχουν εθελοντές από το ΚΑΠΑ, από το νομικό πρόσωπο, 
θα αλληλοκαλυφθούν, θα τους συμπεριλάβουμε στο μητρώο αυτό, γιατί το ΚΑΠΑ έχει 
συγκεκριμένη δυνατότητα, είναι στον αθλητισμό και σε κάποιους άλλους τομείς και εδώ είναι πιο 
διευρυμένο το αντικείμενο. Αν θέλετε να καταθέσω και τα έγγραφα στο προεδρείο αλλά πιστεύω 
ότι καλύτερα ο κάθε πρόεδρος, θα επικοινωνήσουμε εμείς μαζί τους και θα τους δώσουμε τα 
έγγραφα αυτά ώστε να είναι έτοιμοι και αυτοί. 

Μελιόπουλος : Αυτό που θα ήθελα να ρωτήσω και ειλικρινά την κάνω την ερώτηση προς 
την διοίκηση του Δήμου και από εκεί περιμένω τη απάντηση. Να μας αναφέρουν κάποια 
παραδείγματα σε ποιες εργασίες και σε ποιους τομείς θα χρησιμοποιήσει τους εθελοντές. Και για 
ποιο λόγο ζητάτε εθελοντές; Λείπει προσωπικό απ’ το Δήμο; 

Αποστολόπουλος : Μια πρόταση είχα να κάνω αλλά με πρόλαβε ο κ. Κορωνάς. Νομίζω ότι 
πρέπει να επεκταθεί η εθελοντική εργασία και η δημιουργία μητρώου εθελοντών και ευρύτερα στο 
Δήμο. Αυτό είναι κάτι που το έχουμε δει και σαν προεδρείο, το έχουμε συζητήσει και με τον 
συνδυασμό μας και ήθελα να κάνω αυτή την πρόταση πλέον που με πρόλαβε ο κ. Κορωνάς, 
δυστυχώς. 

Γουλτίδης: Θα ήθελα να ρωτήσω, την υλικοτεχνική κάλυψη αυτής της ομάδος, δηλαδή 
ανάλογα την δραστηριότητα, θα την έχει από τον Δήμο; Το κόστος αυτό θα επιβαρύνει το Δήμο, 
τέτοιων εθελοντικών εργασιών; Δηλαδή, θα χρειαστεί να μεταβούν κάπου, θα χρειαστεί να 
χρησιμοποιήσουν υλικά, αυτά όλα από πού θα τα προμηθευτούν; Δηλαδή ποιος θα το αναλάβει όλο 
αυτό που θα περιβάλει, ας πούμε, όλη αυτή την ομάδα; 

Κορωνάς: Πρόεδρε, να απαντήσω αρχικά στον κ.Μελιόπουλο. Κε Μελιόπουλε, 
ανεξαρτήτως του αριθμού του προσωπικού των Δήμων, υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι θέλουν να 
προσφέρουν στο Δήμο εθελοντικά, αυτούς δεν μπορούμε να τους αποκλείσουμε.  

Εγώ δεν εξετάζω το γεγονός αν δεν έχουμε υπαλλήλους ή αν έχουμε, το θέμα είναι η 
διάθεση του κάθε πολίτη να προσφέρει. Μην γελάτε, έτσι είναι. Κάθε χρόνο, δεν ξέρω αν έρχεστε, 
κάθε χρόνο κ.Μελιόπουλε, 15 του μηνός αυτή τη φορά 13 μαζεύουμε εθελοντές του Δήμου, είναι 
άνθρωποι οι οποίοι θέλουν να προσφέρουν στο Δήμο μ’ αυτόν τον τρόπο, εθελοντικά. Αυτοί οι 
άνθρωποι….. 

(Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι ο δημοτικός σύμβουλος Γ.Μελιόπουλος μιλά εκτός 
μικροφώνου) 

Κορωνάς: Όχι, σας απαντώ. Δεν έχει σχέση με το αν έχει προσωπικό ο Δήμος ή όχι, είναι 
θέμα προσφοράς.  

Το δεύτερο, υπάρχουν τα έγγραφα, τα έχουμε ετοιμάσει και θα μοιραστούν τα έγγραφα 
αυτά στους καθ’ ύλην αρμόδιους υπηρεσιακούς, θα γίνει μια πρόσκληση στους ενδιαφερομένους 
και ο καθένας ανάλογα με τα ενδιαφέροντά του, θα δηλώνει που θέλει να δώσει εθελοντικά τη 



βοήθεια στο Δήμο. Αν είναι στην καθαριότητα, αν είναι στο πράσινο, αν είναι στην κοινωνική 
προστασία, αν είναι στον αθλητισμό, αυτό θα δηλώνεται.  

Να πω επίσης ότι προβλέπεται ο καθένας απ’ αυτούς που θα δηλώνει, θα υπάγεται σε έναν 
«μέντορα», ο οποίος ανάλογα με τον τομέα του θα τον κατευθύνει. Απαντώ στην ερώτηση αυτή, 
την δική σας τώρα.  

Δεν θα δώσουμε χρήματα στους εθελοντές, σαφώς και όχι. Η υλικοτεχνική υποδομή είναι 
υποδομή του Δήμου. Αν ο εθελοντής είναι από τη Βέροια θα πάει με τα πόδια εκεί που πρέπει να 
πάει, αν είναι στο Μακροχώρι θα πάει από το Μακροχώρι εθελοντής. Αν θέλει ο Βεροιώτης να πάει 
στο Μακροχώρι, θα πάει με δικά του έξοδα. Το ήδη υπάρχον υλικοτεχνικό δυναμικό, θα 
παρασχεθεί. Υπάρχει άλλη ερώτηση που δεν απάντησα;  

Να πω και κάτι τελευταίο Πρόεδρε, επειδή υπάρχουν κάποια θέματα ιδιαίτερα στον 
εθελοντισμό, μπορεί να είναι ενασχόληση με κάποια παιδιά ή με κάποιους ηλικιωμένους, για 
τέτοιες καταστάσεις προβλέπω ότι θα γίνει πρώτα κοινωνική έρευνα. Θα δούμε ποιοι θα είναι αυτοί 
οι οποίοι θέλουν να πάνε σε τέτοιες εθελοντικές εργασίες και αν είναι όντως κατάλληλα άτομα με 
γνωμοδότηση του επιστήμονα, θα πάνε εκεί πέρα. Θα γίνει κάτι το οποίο είναι συστηματικό και 
ελεγχόμενο. 

Πρόεδρος: Πέρα απ’ αυτό κ. Κορωνά, κ. Μελιόπουλε, που θα χρησιμοποιηθούν; Δεν είναι 
αναγκαίο να χρησιμοποιηθούν, γίνεται το μητρώο, λέει, εγώ είμαι καρδιοχειρουργός, θέλω να 
βοηθήσω την καρδιοχειρουργική του Νομού, έχουμε καρδιοχειρουργική; Δεν έχουμε. Όταν γίνει θα 
χρησιμοποιηθεί. Μητρώο εθελοντών γίνεται και αναφέρω το παράδειγμα του Δημοτικού ιατρείου 
όπου, εγγεγραμμένοι είναι πάνω από 50 εθελοντές. Δεν χρησιμοποιούνται όλοι, δεν προέκυψαν 
ανάγκες.  

Άρα το μητρώο εθελοντών είναι απαραίτητο σε περίπτωση ανάγκης, να χρησιμοποιηθούν 
εθελοντές όχι γιατί υπάρχει έλλειψη προσωπικού αλλά και γιατί υπάρχει έλλειψη προσωπικού 
ενδεχομένως. Και γιατί η Κρατική μέριμνα απουσιάζει; Και αυτό είναι κ. Μελιόπουλε.  

Ασφαλώς λοιπόν, για να σας δώσω την πάσα να αναφερθείτε, ασφαλώς η Κρατική μέριμνα 
είναι λειψή και το μητρώο εθελοντών έρχεται να καλύψει κενά που ενδεχομένως η Κρατική 
φροντίδα απουσιάζει.  

Μπέκης: Θεωρώ ότι ο εθελοντισμός είναι ένα πολύ σημαντικό και κρίσιμο ζήτημα, πολιτικό 
στη βάση του, που εμπεριέχει όμως κινδύνους. Ο ένας κίνδυνος είναι, να χρησιμοποιηθεί ο 
εθελοντισμός για να καλύψει ευσχήμως, υποχρεώσεις του Κράτους και της Κυβέρνησης και αυτός 
ο εθελοντισμός, είναι ένας επικίνδυνος εθελοντισμός.  

Προκειμένου να αποφύγεις αυτόν τον εθελοντισμό μπορεί να πέσεις στον κίνδυνο να 
αρνηθείς την ανιδιοτελή προσφορά κάθε πολίτη, για ένα σημαντικό ζήτημα που μπορεί να 
ανακουφίσει ή να καλυτερέψει, να ανακουφίσει πόνο συμπολίτη του ή να καλυτερεύσει την 
ποιότητα ζωής και το περιβάλλον στην πόλη. Μ’ αυτό λοιπόν το σκεπτικό, εμείς είμαστε υπέρ του 
εθελοντισμού αλλά ενός εθελοντισμού που θα είναι πραγματικά ανιδιοτελής, που θα στηρίζεται 
στην μαζική, οργανωμένη συνεισφορά και που θα αξιοποιεί ήδη εθελοντικές δομές που υπάρχουν 
στην πόλη.  

Θα ψηφίσουμε υπέρ του μητρώου, θα ήθελα όμως εγώ να πω ότι σ’ αυτό το μητρώο, θα 
πρέπει να μπει και να γίνει συνεννόηση να μπει, ένα δυναμικό που έχει η πόλη ήδη και θα αναφέρω 
μερικά και δεν είναι μόνο αυτά, απλά αυτά περίπου ξέρω εγώ για να μην μακρηγορήσω: Τους 
Φίλους του Τριποτάμου, τους Ενεργούς Πολίτες κάρτα έχουμε εδώ γι’ αυτούς σήμερα, το 
Ανθρώπινο Δυναμικό, το Στέκι των Γυναικών «ΕΡΑΣΜΟΣ» και πολλούς άλλους, για να μην 
αδικήσω να μην επεκταθώ. Θα αναφέρω λοιπόν και το εθελοντικό ιατρείο που είπατε, θα αναφέρω 
επίσης να γίνει μια προσπάθεια από τον κ. Κορωνά, απ’ τη Δημοτική Κοινότητα Βέροιας, την 
ομάδα που θα αναλάβει να κάνει το μητρώο, ενός αριθμού νομικών που σ’ αυτές τις δύσκολες 
στιγμές θα βοηθήσουν πολίτες που θέλουν να καταφύγουν εναντίον του ΕΝΦΙΑ, ας πούμε ή 
εναντίον απόφασης της ΔΕΗ που τους κόβει το ρεύμα και άλλα τέτοια πράγματα.  

Αυτά είναι στην οπτική μας, μ’ αυτά εμείς θα ψηφίσουμε ναι, υπέρ, της δημιουργίας αυτού 
του μητρώου, πάντα προσέχοντας τα δύο που είπα. Το ένα, να μην αναπληρώνουμε ευσχήμως 
υποχρεώσεις της Κρατικής μηχανής και της Κυβερνητικής πολιτικής και το άλλο, να μην 
δημιουργούμε προσδοκίες, ευσχήμως, στους συμπολίτες μας και τις συμπολίτισσες που θέλουν να 
μετέχουν, ότι θα έχουν κάποιο συγκεκριμένο υλικό ή άλλο αντάλλαγμα.  



Μαρκούλης: Πρόεδρε, όσον αφορά την ιδέα του εθελοντισμού καταρχάς δεν θα πούμε όχι, 
πλην όμως θα πρέπει να επισημάνουμε και είναι γνωστό νομίζω στο Σώμα, ότι ειδικά η Ελλάδα 
βιώνει συνθήκες πολέμου, βιώνει συνθήκες ανέργων που ανέρχονται σε ποσοστό 3.000.000 δηλαδή 
30% περίπου του πληθυσμού είναι άνεργο.  

Από εκεί και πέρα βιώνουμε συνθήκες απόλυτης φτώχιας, διότι περίπου 3.000.000 
συμπολίτες μας, συνάνθρωποι μας, στην Ελλάδα ζούνε κάτω από το όριο της φτώχιας και 
θεωρούμε ότι όλη αυτή η διαδικασία του εθελοντισμού, με συγκεκριμένες δράσεις όπως ακριβώς 
αναγράφονται στην συγκεκριμένη απόφαση της Δημοτικής Κοινότητας και αναφέρεται είτε σε 
ζητήματα πολιτικής προστασίας είτε σε ζητήματα καθαρισμού κοινόχρηστων χώρων, προστασίας 
περιβάλλοντος, πολιτισμού και τουρισμού, αφορούν αρμοδιότητες που υπάγονται αποκλειστικά 
στην δικαιοδοσία της Ελληνικής πολιτείας ή των αρμόδιων Δήμων και εν προκειμένω του Δήμου 
Βέροιας.  

Θεωρούμε λοιπόν ότι αυτή η διαδικασία του εθελοντισμού, ενδεχόμενα, σε συνθήκες 
συμπιεζόμενων ασφαλιστικών, εργασιακών δικαιωμάτων, δεν μπορεί να συνεισφέρει ένα καλύτερο 
αύριο για τους Έλληνες εργαζόμενους και θεωρούμε ότι η διαδικασία αυτή του εθελοντισμού θα 
έβρισκε έδαφος, αν είχε αποκατασταθεί πλήρως η απώλεια των εισοδημάτων η οποία επήλθε απ’ το 
2010 και μέχρι σήμερα, όπως επίσης και η αποκατάσταση των ασφαλιστικών δικαιωμάτων όλων 
των εργαζομένων και φυσικά, εφόσον υπάρχει και αριθμητική αποκατάσταση όλων των κενών 
στους αντίστοιχους τομείς ή και σε άλλους, θα είχε έδαφος αυτή η διαδικασία του εθελοντισμού. 
Επομένως, υπό της παρούσες συνθήκες, εμείς δεν θα ψηφίσουμε.  

Μελιόπουλος: Για να μη πιαστούν μερικοί και παρεξηγηθούν μ’ αυτά που θα πω ή 
κακοπροαίρετα αν κατηγορήσω για κάτι, προφανώς και δεν είμαστε ενάντια στην διάθεση των 
δημοτών να προσφέρουν στο συνάνθρωπό τους.  

Όμως εδώ, κύριοι της πλειοψηφίας και όσοι στηρίζετε τον εθελοντισμό, έχετε μπερδέψει 
μερικά πράγματα και θα εξηγήσω παρακάτω τι έχετε μπερδέψει.  

Άλλο η αλληλεγγύη μεταξύ των ανθρώπων να βοηθηθούν και άλλο η απλήρωτη εργασία 
που πάτε να κάνετε με τον εθελοντισμό.  

Ο εθελοντισμός για τον οποίο εσείς συζητάτε και προάγεται μητρώα και μάλιστα σύσταση 
ομάδας εθελοντικής εργασίας για την δημιουργία μητρώου εθελοντών και συμφωνείτε οι 
περισσότερες παρατάξεις εδώ και πως αλλιώς να μην συμφωνείτε; Όλα τα χρόνια Δήμαρχοι 
προωθήσανε τον εθελοντισμό, Δημοτικές παρατάξεις που στήριζαν και στηρίζουνε ΠΑΣΟΚ, ΝΔ, 
ΣΥΡΙΖΑ και όλα τα κόμματα του ευρωμονόδρομου, αυτόν ακριβώς τον εθελοντισμό προωθούν. 
Τον εθελοντισμό της απλήρωτης εργασίας και αυτός ο εθελοντισμός που μαζί και παρέα με την 
κοινωφελή εργασία, τις ΚοιΣΠΕ που ανοίξατε το δρόμο και εκεί, τις ελαστικές μορφές εργασίας, 
είναι αυτές που μας φτωχαίνουν όλο ένα και περισσότερο.  

Κλείνοντας και το ξαναλέω, άλλο ο εθελοντισμός των εργαζομένων μεταξύ τους, της 
προσφοράς των καθηγητών στο Κοινωνικό Φροντιστήριο και άλλο αυτό που θέλετε να κάνετε 
εσείς.  

Εμείς δεν θα το ψηφίσουμε αυτό το μητρώο και η θέση που είμαστε σίγουροι ότι έχετε, να 
προωθήσετε ως αυτό που και το επαναλαμβάνω για να γίνει αντιληπτό, ως την απλήρωτη και 
τζάμπα εργασία εκμεταλλευόμενοι και την κρίση στην οποία βρισκόμαστε, θα είμαστε απέναντι. 

Πατσίκας: Δήμαρχε, κ.Κορωνά και κα Γκόγκα, κυρίως σε εσάς απευθύνομαι.  
Να το δούμε λίγο πρακτικά, σαφώς και θα περάσει αυτό το θέμα και θα το ψηφίσουμε. 

Όπως γνωρίζετε, ήδη λειτουργεί μητρώο εθελοντών στο ΚΑΠΑ του Δήμου Βέροιας, το οποίο είναι 
και πάρα πολύ αποδοτικό, δηλαδή όταν γίνεται κάποιο Πανευρωπαϊκό ή Πανελλήνιο πρωτάθλημα 
το ΚΑΠΑ έχει άμεσα διαθέσιμους εθελοντές να βοηθήσουν στη διοργάνωση και το έχω ζήσει 
προσωπικά. Σαφώς και πρέπει να διευρυνθεί αυτό το μητρώο είτε τυπικά υπάρχει μητρώο είτε είναι 
στο Excel κάποιου υπαλλήλου στον Δήμο, απλά να προσέξουμε μην ξαφνικά δημιουργήσουμε ένα 
τέρας και ψάχνουμε να βρούμε εθελοντές για το ένα, για το άλλο και πρακτικά δεν μπορεί να 
λειτουργήσει όταν το ζητήσει κάποιος φορέας ή κάποιος πολίτης. Έτσι; Αυτό θέλω να πω, ότι και η 
ΚΕΠΑ έχει εθελοντές και το ΚΑΠΑ έχει εθελοντές, μην προσπαθώντας έτσι να πλασάρουν κάτι 
πιασάρικο και ωραίο και στο τέλος γίνει κάτι που δεν μπορεί να δουλέψει.  

Ορφανίδης: Σήμερα συζητάμε ένα θέμα, μητρώο εθελοντών.  
Έχω την εντύπωση ότι όλοι αυτοί που πήραμε το λόγο και αυτοί που δεν το πήρανε, 

συμφωνούμε απολύτως. Εγώ έχω πολλά ερωτήματα μ’ αυτό το μητρώο εθελοντών, με ποια έννοια; 



Εγώ καταρχήν να σας δηλώσω ότι είμαι και δωρητής σώματος και δωρητής οργάνων που σημαίνει 
κάτι παρόμοιο με τον εθελοντισμό, ήξερα όμως εκεί που πήγα και γράφτηκα τι πρόσφερα και τι 
απαιτούσαν από μένα.  

Σήμερα κάνοντας ένα μητρώο εθελοντών, ένα ψυχρό απλό μητρώο, δεν νομίζω ότι είναι και 
τόσο ελκυστικό, σε μένα προσωπικά τουλάχιστον, να πάω να γραφτώ.  

Έχω την εντύπωση ότι ένα μητρώο εθελοντών πρέπει να συνοδεύεται από ένα πλαίσιο 
προγραμμάτων, στόχων, δραστηριοτήτων, να υπάρχει ένα πλαίσιο να ξέρουμε τι είναι, 
εθελοντισμός τι είναι; Εθελοντισμός είναι να πάω και στο γήπεδο της Τούμπας και να δείρω, 
εθελοντισμός είναι και αυτό. Τώρα το υπερβάλω λίγο αλλά το λέω για να το καταλάβουμε. Άρα 
λοιπόν, το ερώτημά μου είναι, θα καλέσουμε τον κόσμο να γραφτεί στο μητρώο εθελοντών, να 
κάνει τι; Το πρώτο μου ερώτημα αν θα πήγαινα να γραφτώ θα ήταν αυτό και πρέπει να το δώσουμε 
αυτό το πράγμα, πρέπει να το δημιουργήσουμε και κλείνω μ’ αυτό.  

Θα ήθελα να πω ότι ο εθελοντισμός, καταρχήν ο σύντροφος ο Γιώργος εδώ που με διέκοψε, 
ο εθελοντισμός στον υπαρκτό Σοσιαλισμός ήταν σχεδόν υποχρεωτικός, παρένθεση κάνω, ο 
εθελοντισμός δεν αντικαθιστά υπηρεσίες, ανθρώπους ή εργαζόμενους, κατ’ εμέ ο εθελοντισμός 
προσφέρει κάτι παραπάνω στην ποιότητα αυτού που μπορεί να προσφέρει ένας επαγγελματίας, 
ένας εργάτης ή μια υπηρεσία, αυτό για μένα είναι εθελοντισμός. Ανεβάζω την ποιότητα και τις 
δυνατότητες μιας δραστηριότητας.  

Θα ήθελα να τελειώσω με το ότι, αν μπορέσουμε και καταφέρουμε να οργανώσουμε τους 
πολίτες της Βέροιας, έτσι ώστε να είναι η εθελοντική εργασία ή η προσφορά, όπως θέλετε πάρτε 
το, σε μεγάλο βαθμό, κατ’ εμέ αυτό θα σημαίνει ότι και συνειδητούς πολίτες έχουμε και εμείς 
είμαστε συνειδητοί. Αλλά όχι τόσο απλά και τόσο πρόχειρα. Τίποτα άλλο. 

Κορωνάς: Πρόεδρε και κ.Μπέκη, ο στόχος του μητρώου είναι να κάμψει την ανιδιοτέλεια 
γιατί από τη στιγμή που θα υπάρχει ένα μητρώο το οποίο θα τηρείται στο Δήμο, θα ξέρει ο καθένας 
ότι και η αντιπολίτευση και η συμπολίτευση και η διοίκηση η οποία θα εναλλαχθεί αυτής της 
διοικήσεως, ότι υπάρχει μια σταθερά. Δεν υπάρχουν εθελοντές τους οποίους χρησιμοποιεί η 
Δημοτική αρχή, η υπάρχουσα και η άλλη Δημοτική αρχή θα χρησιμοποιήσει άλλους. Υπάρχει ένα 
μητρώο το οποίο το έχει κοσκινίσει η υπηρεσία, να το πω έτσι και το οποίο χρησιμοποιείται εφόσον 
το θέλουν και οι εθελοντές από το Δήμο, τον Δήμαρχο, τον αντιδήμαρχο, από τους φορείς και τις 
υπηρεσίες. Αυτός είναι ο στόχος δηλαδή, να στηρίξουμε την ανιδιοτέλεια.  

Όσον αφορά τα υπόλοιπα που είπατε, επειδή το θέμα βλέπω ότι όλους μας αφορά και βλέπω 
ότι όλοι συμμετέχετε, εγώ θα κάνω την εξής πρόταση: Αν θέλετε να γίνει, επειδή η υπηρεσία η 
δικιά μας έχει ετοιμάσει το πλαίσιο κ. Ορφανίδη, αν θέλετε να γίνει μια διαπαραταξιακή ομάδα, η 
οποία θα μελετήσει αυτό το σχέδιο, αυτό το πλαίσιο και να κάνει και τις παρεμβάσεις της προς το 
καλύτερο, προς το βέλτιστο, εγώ δεν έχω κανέναν προβληματισμό σ’ αυτό το πράγμα. Από εκεί και 
έπειτα θεωρώ ότι πρέπει να γίνει αυτό, είναι κάτι το οποίο δεν υπάρχει στο Δήμο, ένα σταθερό 
μητρώο εθελοντών, μια σταθερά την οποία μπορεί να έχει ο κάθε Δήμος, γιατί υπάρχουν πάρα 
πολλοί πολίτες που θέλουν να βοηθήσουν αλλά δεν ξέρουν τον τρόπο. Και επειδή όταν 
απευθύνεσαι σε έναν Δήμαρχο ή σ’ έναν αντιδήμαρχο και σου λέει εντάξει, είσαι εθελοντής, ο 
άλλος θέλει και κάποια διαβεβαίωση, θα δίνεται και χαρτί, ένα έγγραφο, εφόσον αυτός προσφέρει 
εθελοντική εργασία και έχει περάσει όλη τη διαδικασία αυτή, ότι έχει προσφέρει εθελοντική 
εργασία στο Δήμο Βέροιας, μια διαπίστευση.  

Θεωρώ ότι είναι κάτι που πρέπει να γίνει, δεν πρέπει να γίνει βιαστικά γιατί είναι κάτι πολύ 
σοβαρό και κάτι πολύ μεγάλο αλλά μπορεί να γίνει με τον τρόπο που επιθυμούμαι όλοι εδώ πέρα. 
Γι’ αυτό προτείνω Πρόεδρε, αν επιθυμούν και οι υπόλοιποι συνάδελφοι, να δημιουργηθεί μια 
ομάδα διαπαραταξιακή, η οποία θα κοσκινίσει το πλαίσιο που έχουμε ετοιμάσει εμείς σαν 
υπηρεσία και μετά να κάνουμε τις δημοσιεύσεις. 

Μπέκης: Ένα λεπτό μόνο. Εγώ θα πρότεινα, με την ευκαιρία τώρα που μίλησε ο κ. 
Κορωνάς, να κληθούν οι ήδη υπάρχουσες εθελοντικές ομάδες να συμμετέχουν σε μια συζήτηση για 
τον καταρτισμό και τις ανέφερα αν ψάξετε θα βρείτε και άλλες και υπάρχουν και άλλες απ’ ότι 
ξέρω.  

Δεύτερο να πω πολύ-πολύ σύντομα, ότι η λέξη αγγαρεία, βγήκε και εκφράζει μια κατά 
κάποιο τρόπο καταναγκαστική εργασία που είχε πάρει και την ονομασία του εθελοντισμού. Εγώ 
θυμάμαι πολύ μικρός, τους κατοίκους του Σελίου να σκάβουν με κασμάδες για να ανοίξει ο δρόμος 



για το χωριό, προσωπική εργασία μπράβο και αυτό ήταν η αγγαρεία επί της ουσίας. Θα πρέπει αυτό 
να αποφευχθεί, δεν έχει καμία σχέση με την αλληλεγγύη, αυτό το πράγμα. 

Μελιόπουλος: Πρόεδρε, προσπαθώ να μην προκαλώ αλλά όταν προκαλούμαι δεν μπορώ να 
μην απαντήσω.  

Κε Ορφανίδη, όταν πάρετε ένα μικρό κομμάτι από τις κατακτήσεις εκεί και τις μεταφέρετε 
στη βαρβαρότητα, θα είναι ο εθελοντισμός αυτός για τον οποίο μιλάω. Θα έπρεπε να το ξέρετε 
τουλάχιστον εσείς.  

Όσον αφορά, να το κάνω εδώ σαφές, ότι σ’ αυτήν την επιτροπή εγώ δεν συμμετέχω γιατί 
παρόλο που δεν ψήφισα καν ένα ψήφισμα την άλλη φορά, γράφτηκε στον τύπο ότι το ψήφισμα 
πέρασε ομόφωνα, να γίνει σαφές αυτό εδώ πέρα.  

Κύριοι εδώ, ειδικά της διοίκησης, ξεχάσαμε τους διθυράμβους για τον ΕΣΕΠΑ, για την 
εθελοντική οργάνωση; Κάτι το ίδιο πάτε να κάνετε τώρα. Δημιουργήσατε ένα μητρώο, ήρθατε σε 
τέτοιο, παραχωρήσατε κτίρια, την κατάληξη την ξέρουμε. Όχι δεν θα κάνει τίποτα. Υπάρχει τρόπος 
και θα σας πω ποιος τρόπος υπάρχει.  

Όπως και το σχετικό θέμα, βάλτε το εδώ πέρα και να πάμε να ζητήσουμε το προσωπικό που 
λείπει. Το έχετε κάνει; Αμφιβάλω, μόνιμο προσωπικό, ούτε η προηγούμενη διοίκηση ούτε η τώρα, 
που θα έπρεπε να το έχει κάνει. Αυτά θέλετε να αναπληρώσετε, τις ελλείψεις και για να μην 
μπερδευτούμε, γιατί με ρώτησε εδώ κάποιος ανάμεσα στις δυο τοποθετήσεις, δεν μιλάμε για τον 
εθελοντισμό την αιμοδοσία, προφανώς και εσείς δεν έχετε κάνει και να κάνετε εθελοντική 
αιμοδοσία και να γίνει, το ανέφερε ο κ.Μαρκούλης νωρίτερα, να γίνει εθελοντική ομάδα 
αιμοδοσίας στον Δήμο. Συμφωνούμε σ’ αυτό. Σ’ αυτό που έχετε κατά νου, που προανέφερα με τις 
ΚοιΣΠΕ, την εναλλακτική μορφή εργασίας, τις κοινωφελείς εργασίες, αυτό που πάει να γίνει, σ’ 
αυτό είμαστε αντίθετοι. 

Ορφανίδης: Λίγο μια μικρή ιστορία να πω. Επί Ζαμπούνη, Δημάρχου Ζαμπούνη, ο οποίος 
είχε υποστηριχτεί απ’ το ΚΚΕ, η πλακόστρωση της οδού Μητροπόλεως και πολλών άλλων έργων, 
γίνανε με εθελοντική εργασία οικοδόμων. Τότε τα ονομάζαμε κόκκινα μεροκάματα, τίποτε άλλο.  

Πρόεδρος : Παρακαλώ, κ. Κορωνά έχετε να προσθέσετε τίποτα; Ψηφίζουμε, παρακαλώ. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Την με αριθ. 119/2014 απόφ. Της Δ.Κ. Βέροιας. 
2.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης) και του άρθρου 96 
του Ν.3463/2006. 

 
 

Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 
 

Αποδέχεται την εισήγηση της Δ.Κ. Βέροιας για τη συγκρότηση ομάδας εθελοντικής 
εργασίας, και με την αρωγή των αρμόδιων υπηρεσιών του Δήμου να προχωρήσει στη διαδικασία 
καταγραφής και δημιουργίας Μητρώου Εθελοντών του Δήμου Βέροιας 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  454 / 2014 
.............................................................................................………................................. 
Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση συντάχθηκε 

το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Αθανάσιος Αποστολόπουλος 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Α.  Λαζαρίδης  Ε. Γκόγκα  
Θ. Αγγελίνας     
Χ. Κούτρας     
Β. Παπαδόπουλος   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α. Σιδηρόπουλος  Η. Μπατσαράς  
Δ. Κουλουριώτης  Ν. Αγγέλου  
Δ. Τραπεζανλής     
Θ. Κορωνάς     
Σ. Διαμάντης     
Γ. Σοφιανίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Β. Λυκοστράτης     
Ι. Χειμώνας     
Λ. Ακριβόπουλος     
Σ. Ασλάνογλου     
Γ. Ορφανίδης     
Ε. Ιακωβίδου     
Χ. Γαϊτάνου     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Α. Σιακαβάρας     
Θ. Τέτος     
Κ. Καραπαναγιωτίδης     
Ι. Κυρατλίδης     

Μ. Σουμελίδης     
Ν.  Τσιαμήτρος     
Ζ. Πατσίκας     
Α. Καγκελίδης     
Γ. Γουλτίδης     
Ι. Παπαγιάννης     
Σ. Ελευθεριάδου  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  28-11-2014 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

 ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΣ 

Η. Τσιφλίδης 
Ν. Μπέκης 
Π. Παπαδίνα 
Α. Μαρκούλης 
Σ. Στουγιάννος 
Γ. Μελιόπουλος 
  
  

 
 
 
 
 
 
 


